
Kádár László új céggel, de a
tõle megszokott magas szín-
vonalon, a környezetvédelmet
és a megújuló energiaforráso-
kat elõtérbe helyezve, végzi a
hulladékgazdálkodást. 

– Cégnevet váltottak, és Kecske-
mét után Helvéciára tették át te-
lephelyüket. Mi indokolta dönté-
süket?

– Az élet hozta így, mondhatni
egy kényszer újrakezdésen va-
gyunk túl. Az új céghez már adtam
a nevemet is, egy korábbi bt-nket
váltottuk Kft-re. A Kádár Környezet-
védelmi Kft.-vel szinte teljesen az
alapokról kellett mindent újra fel-
építenünk, szerencsére az üzleti
partnereim mindenben segítettek,
mellém álltak. Kecskeméten nem
találtam a cég igényeinek megfelelõ
nagyságú és adottságú telephelyet,
Helvécián viszont igen, így a költö-
zés adta magát. Nincs messze a vá-
ros, alig néhány kilométerre, ugyan-
akkor egy olyan frekventált, jó
adottságú, kétharmad részben lebe-
tonozott, háromhektáros helyet vá-
sárolhattunk meg, ahol egy mo-
dern, környezettudatos telephelyet
alakíthatunk ki. A dolog pikantériá-
ja, hogy egykoron a szomszédos te-
rületen, az akkor mûködõ Helvéciai
Állami Gazdaságban kezdtem gya-
kornokként, melyhez nagyon sok
kellemes emlék fûz. S most lám:
„visszatértem”. 

– Hol tartanak az új telephely ki-
alakításában?

– Egy évig a szomszédos területet
béreltük, még az átalakítás zajlott,
így könnyebben ment a munka. Az
új helyen a meglévõ épületet felújí-
tottuk, ebben kapott helyet az iro-
dánk, és a mérlegelés. Folyamatban
vannak még kisebb munkálatok a
telephelyen, és a hulladékok átköl-
töztetése, de ma már zökkenõmen-
tesek a napi munkafolyamatok. 

–  A cég egyik „vesszõparipája”,
ismérve a környezettudatosság. A

telephely fejlesztés során is erre
törekedtek?

– Számunkra ez nem is volt kér-
déses, mindent ennek vetettünk alá.
Az irodaépületnél a környezettuda-
tos szemlélet jegyében a legmoder-
nebb megújuló energiaforrásokat
alkalmaztuk. Csak néhány példát
említenék. A világítást és a térvilá-
gítást LED lámpákkal biztosítjuk, a
tetõszigeteléshez lekezelt cellulóz
papírokat használtunk befúvásos
módszerrel, húszcentis külsõ szige-
telést raktunk, hatkamrás, három-
rétegû üveggel ellátott nyílászáró-
kat építettünk be, napkollektorokat
szereltünk fel, a fûtést pedig legmo-
dernebb faelgázosító fûtõberende-
zéssel biztosítjuk. Mindehhez ter-
mészetesen egy nagyon komoly,
hõvisszanyerõs szellõzõrendszert is
beépítettünk, hogy semmilyen pe-
nészedés ne történhessen. A rend-
szer kis van egészítve egy tala-
jkollektorral, így a nyári hûtés is
megoldott. Úgy becsomagoltuk az
épületet, hogy szinte egyelten rés
sincs rajta, melyet a minap egy
hõkamera is igazolt. 

– Ez a befektetés számokban is
megmutatkozik?

– Összehasonlításként: a bérelt
telephelyen a konténerirodákban
egy év alatt egymillió forint volt a
villanyszámlánk. Az új helyen mini-

mális a rezsink. A lehetõ legkisebb-
re csökkentettük le az energiafel-
használásunkat, mely nemcsak
anyagi szempontból, de környeze-
tünk védelme tekintetében is na-
gyon kedvezõ.

– E téren további terveik is vannak?
– Egy kisebb szélturbinában gon-

dolkozunk, melyet pontosan a
szomszédunkban forgalmaznak,
szervízelnek.

– A Helvécián élõk számára jelent
valami pluszt, hogy oda tették át
székhelyüket?

– Az egyik legfontosabb a község
fejlõdése szempontjából, hogy az
iparûzési adó jelentõs részét oda fi-
zetjük. Emellett az iskolai és óvodai
papírgyûjtésbõl is kivesszük ré-

szünket, és befogadjuk a szelektív
hulladékgyûjtés „terméseit” is.

– Milyen évet zártak 2011-ben?
– Sikeres esztendõt tudhatunk

magunk mögött, elfeledve az azt
megelõzõ nehéz, és viszontagságos
évet. Egy sikeres pályázaton 20 mil-
lió forintot nyertünk el, amelybõl új
targoncát és egy új, autóra szerelhe-
tõ darut vásároltunk meg. Mindket-
tõ a legmodernebb technológiát
képviseli. Ezeken túl hitel segítségé-
vel beszereztünk egy automata pa-
pírbálázót, valamint egy nagyon ko-
moly, mobil iratmegsemmisítõt. Ez
utóbbi magas színvonalát talán az-
zal érzékeltethetném leginkább, ha
elmondom, hogy ugyanilyeneket
használnak az Állami Számvevõ-
széknél és a Parlamentben is.

– Merre tovább?
– Megyünk elõre, ha apró léptek-

kel is. Célunk a fejlõdés, a magas
színvonalú kiszolgálás megtartása
mellett. Eddig csak cégekkel álltunk
kapcsolatban, most azonban nyi-
tunk a lakosság irányába is. Büsz-
kék vagyunk arra, hogy továbbra is
egyedüli helyiként vagyunk jelen
Kecskeméten a hulladékgazdálko-
dási piacon. Igaz, telephelyünk né-
hány kilométerre található a város-
táblától, de ez nem változtat sem-
min. A partnereink megbecsülését
ugyanúgy érezzük a felénk irányuló
bizalomból, hozzátenném: a ver-
senytársakkal is jó kapcsolatot sike-
rült kiépítenünk. 

– Az ön számára mindig is fontos
volt a lokálpatriotizmus, a ma-
gyarság szeretete. 

– Mindez nem változott. Én a mai
napig kiteszem a magyar zászlót a
telephelyemre, sõt még a házamnál
is. Sokan ezen csodálkoznak, de
azon már nem, ha egy külföldi ide
települ és kitûzi saját zászlaját. Mi-
ért szégyellnénk a származásun-
kat? Éppen ezért támogatom a helyi
vállalkozások által készített termé-
keket és nyújtott szolgáltatásokat.
Számomra nagyon fontosak a gyö-
kerek is. Ez igaz szülõhelyemre,
Monokra is. A Zemplénben találha-
tó kis községben megvásároltam a

szülõi ház melletti ingatlant, és egy
pályázat segítségével falusi turiz-
mus jegyében egy tízszobás ven-
dégház kialakításán dolgozunk je-
lenleg is. Szeretném a hagyományo-
kat ápolni, Kossuth szülõfaluját és a
környékét még ismertebbé tenni. 

– Mozgalmas hónapokon van túl,
és még most sem állhat le. Ho-
gyan bírja?

– Tele vagyok tervekkel, ambíció-
val. S ami nagyon fontos a családom
mellettem áll. Mondják: minden
„nagy” ember mögött áll egy biztos
nõi háttér, ez rám is igaz. Felesé-
gem, Kádár Lászlóné Ildikó a jobb
kezem, õ a cégnél a Minõségi és
Környezetirányítási Vezetõ. Gyer-
mekeimre is nagyon büszke va-
gyok: a két nagyobb fiam gépész-
mérnöknek tanul, egyikük a
GAMF-on, a másikuk a Budapesti
Mûszaki Egyetemen. A kislányom
pedig a Református Általános Isko-
lában harmadikos. 

– Szabadidejében mit csinál szíve-
sen?

– Vadászat az új kedvtelésem,
nem régen vizsgáztam le. Nem az öl-
döklés a célom, egy nagyon jó va-
dásztársaságra találtam rá, ahol
összetartó, jó csapattal vadászhatom.
Emellett Monokon saját szõlõm, sa-
ját pincém van, ahol saját bort készí-
tek. Nem titkolt célom, hogy a már
említett vendégházamba érkezõ ven-
dégeket a borturizmus rejtelmeibe is
bevezessem. Végül, de nem utolsó
sorban, a sport a másik „gyengém”.
Cégem fõ támogatója a kecskeméti
férfi NB1-es röplabda csapatnak. Ha
tehetem, minden meccsen szurkolok
is a mieinknek.

Kádár Kft. – Előtérben a megújuló energiaforrások

Kádár László és Kádár Lászlóné mutatta be az új automata papírbálázót. (balról) Az új telephely irodája elõtt található a mérlegelõ. (jobbról)

EMAS-hitelesítés kapujában egyedüliként a hazai hulladékgazdálkodók között
KÁDÁR LÁSZLÓ elõzõ cége az országban 19.-ként kapta meg az EMAS-hite-
lesítést, amely a környezetvédelem terén a megszerezhetõ díjak csúcsa.
Ma is mindössze 24 cég tudhatja magáénak. A Kádár Kft. is ezen az úton
halad. Az ISO minõsítések mellett 2011 áprilisában már bevezették az
EMAS-t, eszerint mûködnek, a tanúsítás megszerzése májusra várható. S
továbbra is a hazai hulladékgazdálkodók közül az egyetlen lesz, aki kiér-
demelte környezettudatos mûködése révén ezt a kimagasló tanúsítást. Ha-
zánkban többek között olyan nagy cégek szerezték meg ezt, mint az Audi,
vagy a Mercedes. Az EMAS-hitelesítés megerõsíti majd a Kádár Kft. hosz-
szú távú célját, miszerint környezetvédelem jegyében a hulladékgazdálko-
dás terén minél több hulladék újrahasznosítása valósulhasson meg.
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